
II Assemblea Informativa, 1 de juliol de 2016  
 

Hora inici: 20:00h 

Hora final: 22:00h 

 

 

Presentació de la II Assemblea Informativa, del seu funcionament i dels 

membres de l’equip de govern.  

 

Passa la paraula al sr. Alcalde Adam Tomàs. Aquest demana disculpes per 

l’aire condicionat que s’ha espatllat i agraeix la presència de la gent. També 

comenta la menor assistència de públic que en la 1era Assemblea i obre una 

possibilitat al debat intern de fer-la cada 6 mesos o una vegada a l’any.  

Adam recorda que l’Assemblea no és un debat polític, si no un espai informatiu 

i de trobada entre el poble i l’equip de govern.  

 

Seguidament passa a explicar els resultats de l’enquesta que es va fer a la I 

Assemblea: 

 

Preocupacions de la població: l’atur és, amb un 24.25%, el que més preocupa a 

la gent, seguit amb un 12,31% de la neteja i amb un 8% el clavegueram, 

enllumenat, pluvials i voreres.  

 

Què demanes a l’Ajuntament?: el 9,16% demana vetllar pels interessos de la 

població ( persones – entitats – empreses ) així com crear llocs de treball que 

va unit amb els interessos de la població i en matèria d’atur. Per a fer això 

creuen que s’ha de buscar l’arribada d’empreses al territori, que són polítiques 

a mitjà - llarg termini. 

El 12.31% també demana “bones pràctiques”. El sr. Adam comenta que és el 

punt on creu que millor s’ha actuat. Prova del tema és la pròpia Assemblea, 

comentant també que no són perfectes i que no ho seran mai, però que el que 

intentaran és fer-ho lo millor possible sent conscients que no podran acontentar 



mai a tothom. Exemples de la transparència a l’Ajuntament d’Amposta, diu el 

sr. Adam, amb la seva agenda, són els sous de regidors i ofertes de feina. 

 

El sr. Adam passa a parlar dels pressupostos.  Comença parlant del 2016 amb 

la seva aprovació. Comenta que, a data de 1 de juliol, ja  tancat el pressupost 

del 2015 , hi ha uns 6M€ de romanem de tresoreria, una capacitat de 3.06M€ 

finançament en inversions i un nivell d’endeutament que ens situen al voltant 

del 50%. Afegeix que s’ha de buscar un equilibri en l’endeutament en relació al 

que permet la legislació vigent.  

El sr. alcalde d’Amposta manifesta la voluntat de fer coses, com inversions, i 

comenta la possibilitat de que aquest endeutament augmenti en benefici de la 

ciutadania.   

 

Torna als resultats de l’enquesta, tot parlant de la lluita contra l’atur. Continua 

dient que s’invertiran vora 900.000€ en polítiques d’ocupació que no tots 

sortiran del consistori. Del consistori sortiran uns 200.000 i escaig, i la resta 

arribaran via subvencions, tot comentant la potencialitat de l’àrea de polítiques 

d’ocupació. El sr. Adam ressalta la confiança dipositada des del SOC en 

l’Ajuntament per tirar endavant moltes d’aquestes subvencions. Fa esment dels 

diferents programes que disposa l’Ajuntament tant del SOC com els del propi 

consistori, tot fent-ne una valoració de cadascun.  

 

Parla d’una proposta de bonificacions fiscals per a les empreses, ja que és un 

tema en que s’està a l’espera d’un informe de governació per no trepitjar 

competències de la Generalitat i, per aquest motiu, s’ha allargat. Per aquest 

2016 s’hi ha destinat 30.000€ amb la idea de poder bonificar al voltant de 250€ 

per treballador durant tres anys d’aquelles empreses que contracten gent 

d’Amposta, una proposta del regidor German Císcar.  

També explica que són agència de col·locació on les empreses truquen i el 

consistori envia els perfils dels que disposa. Prioritzant les empreses 

d’Amposta per a les feines de la ciutat sempre lligat a la legalitat vigent i 

comentant la nova normativa.  

Parla dels contactes amb empreses per tal que s’instal·len a la nostra població. 

Hi ha 7 – 8 empreses, de les quals algunes ho han descartat,  i reconeix que hi 



ha mancances als polígons en les instal·lacions, com la falta de fibra òptica. 

Continua explicant que s’ha de millorar per a ser atractius de cara a les 

empreses. Segueix amb l’oferta pública de sòl per a poder-ho vendre de 

manera més econòmica, però no es vendrà cap sòl que no sigui vinculat a la 

implantació d’una empresa amb el plaç màxim d’un any. 

 

El sr. Adam passa a parlar en l’àmbit social i diu que, des de l’àrea de serveis 

socials, s’han augmentat les partides per ajudar aquella gent que ho necessiti 

de manera immediata. Tanca aquí el tema atur. 

 

El Sr. Alcalde obre el tema de la neteja, un altre aspecte que preocupa a la 

població. Parla de les illes de contenidors amb la brossa a la vorera i mal 

deixada. Parla de la instal·lació de fins unes 30 papereres, i també comenta el 

tema del incivisme amb algunes ja trencades. En aquest punt incideix en que 

s’han de seguir col·locant i instal·lant papereres per la població però incideix 

sobre la neteja. Augmenten les sancions econòmiques sobre els incívics en 

aquest tema de la neteja, creant, per aquella gent que no pugui pagar, una 

ordenança que els permeti canviar les sancions per treballs a la comunitat. 

El Sr. Adam continua parlant del model de ciutat: clavegueram, asfaltat dels 

carrers... per així treballar amb voluntat de fer una ciutat del segle XXI. Explica  

algunes de les mancances que hi ha a la ciutat, com els espais a millorar del 

pavelló o zones que s’inunden amb excessiva facilitat, reiterant que s’han 

d’evitar que cada episodi de pluges inundi algunes zones de la ciutat. Per això 

diu que s’han de fer millores a la ciutat per evitar aquests episodis. Però 

repetint, que són actuacions a llarg termini. El sr. Adam també comenta sobre 

el clavegueram, dient que s’ha d’aportar 200.000€ per al pluvial del carrer 

Tarragona i buidar-lo al canal, però que s’està negociant amb la comunitat de 

regants de la dreta per a que això sigui possible. El sr. Alcalde segueix posant 

exemples de punts on s’ha de millorar el tema de clavegueram, i que hi ha una 

bossa de 200.000€ per a això. 

 

El Sr. Adam enceta un nou tema: la renovació de l’enllumenat. Explica que és 

un projecte molt gran i que s’ha dissenyat per a 4 anys amb un pressupost de 

3,3M€ fent les millores per fases i zones degut a les necessitats de cada zona. 



Aquesta actuació es farà amb fons propis, tot i que hi ha demanada una 

subvenció del 50% del valor total, comportant un estalvi important. Aquesta 

acció buscaria la reducció de quadres i de kw/h, fent una ciutat més eficient. 

 

El Sr. Adam comenta que cada any es faran inversions per eliminar barreres 

arquitectòniques, per a les urbanitzacions i per a la millora de camins.  

 

Pel que fa a la dinamització econòmica el sr. Adam comenta que s’aposta per a 

que Amposta sigui un pol d’atracció a nivell territorial i també de país. Punts 

d’atracció turística per a dinamitzar la població, on la gent vingui a la ciutat i es 

quedi després a la població.  

 

El sr. Alcalde continua parlant amb el tema de les actuacions del programa 

electoral, explicant que ja se’n porten fetes 60 accions. Tot i això s’ha de dir 

que les que estan per a realitzar són les més pesades a nivell de pressupost o 

de feina. 

 

Per part del sr. Adam Tomàs res més. Reitera que és una Assemblea 

Informativa per a traslladar els que s’està fent. Que voldrien fer molt més però 

que hi ha límits que no es poden sobrepassar.  

 

S’obri el torn de paraules per part dels assistents a l’Assamblea per al sr. 

Alcalde i als diferents regidors i regidores de govern. 

 

- El sr. S.F.C. parla sobre el parc i la clínica. Com enta la falta  

d’aparcament i la problemàtica amb els animals de c ompanyia dient 

que  “és un cagadero de gossos...”. Pregunta si d’a doptaran 

mesures. 

Sr. Alcalde, Adam Tomàs li explica que hi ha una proposta que s’està 

valorant. Aquesta  és fer una zona verda d’aparcament, per tal d’afavorir 

la rotació dels aparcaments a la zona de la clínica.  

Respecte als animals, el sr. Adam comenta que ja s’ha explicat, i torna a 

repetir que es sanciona als propietaris, i que l’objectiu és que l’any 2017 

hi ha un projecte per tenir un banc d’ADN per poder tenir el sens caní de 



la ciutat, per a la seva possible detecció en el cas que sigui necessari. 

Un projecte de 50.000€. Per a fer això es confeccionarà una base de 

dades dels animals que han estat prèviament registrats. 

 

- El sr. S.F.C. torna a intervenir amb l’assumpte del s aparcaments per 

a minusvàlids. 

El  sr. Adam Tomàs li respon que les actituds incíviques sempre estaran, 

i que tot això son casos puntuals.   

Intervé el sr. Miquel Subirats, regidor de Governació, ampliant la 

informació que dona el sr. Alcalde. Explica que s’està elaborant un 

informe amb la policia local per tal d’ampliar les places de minusvàlids. 

 

- La sra. C.M. fa 2 preguntes, “una a Adam i l’altra a Ramon” Al sr. 

Adam li pregunta sobre el control de plagues, expli cant que hi ha 

moltes “escarabitxes”. Pregunta s’hi hi ha alguna a ctuació prevista. 

I La pregunta per  a Ramon: “hi ha un sector de jov es de 14 a 16 

anys que es troben ara al carrer, que no saben on a nar. Volia 

preguntar s’hi hi ha pensat fer algun centre cívic o per l’estil?” 

El sr. Dani Forcadell, regidor de serveis i manteniment, respon al tema 

de les “escarabitxes”. Comenta que tots els estius sol passar: “ens 

arriben moltes queixes i de cara a la tardor passa amb les rates... és 

normal, tot i que és desagradable. Aquest any però, s’està donant el cas 

que n’hi ha més del que és habitual.” Acaba dient que esperen poder-ho 

tallar el més aviat possible. 

El sr. Ramon Bel, regidor de festes, comenta que es portava un tema 

amb la discoteca juvenil en programa electoral i a petició del grup de CIU 

s’ha accelerat. Continua explicant que ja s’ha arribat a un acord en la 

“Lira Ampostina” i s’obriran els baixos de la Lira com a discoteca juvenil, 

on els joves entre 14 i 18 anys podran gaudir d’un espai sense alcohol. A 

més, s’iniciarà a festes com a prova pilot i desprès serà tots els 

dissabtes. Comenta que també hi haurà un control de seguretat per 

evitar entrar alcohol a la sala. 

- Intervé una senyora, referent al tema dels gossos. Proposa 

“col·locar un impost considerable als amos dels gos sos”. Pensa 



que si els veus pleguen els excrement, si no “xafem  merda tots los 

dies”. I ara a l’estiu el pipi fa “una pudor que no  es pot aguantar”. 

Aquesta sra. proposa que els surti car tenir gossos . 

Adam Tomàs, l’Alcalde d’Amposta, respon que s’han plantejat posar una 

taxa als animals de companyia. Intervé el sr. Dani Forcadell, regidor de 

serveis, comentant que es desconeix el nombre real de gossos que hi ha 

a la ciutat. Diu que s’ha de fer una ordenança forta que inclogui 

l’abandonament i l’incivisme, però que s’ha de tenir el respecte per tota 

aquella gent que els porta bé. 

 

- Intervé un senyor que parla sobre les privatitzacio ns, referint-se a la 

de l’aigua. Parla del dipòsit del Poble Nou,i comen ta que si no 

compleixen amb el pactat s’hauria de retirar la con cessió. “Les 

empreses que ho agafen sempre és per a fer negoci, demanaria que 

es reconduís la situació.” 

El sr. Alcalde li respon que hi ha actuacions que l’empresa diu que s’han 

fet però que ningú certifica. “En el cas del dipòsit del Poble Nou, jo 

personalment, penso que es una animalada fer un dipòsit d’un milió de 

litres. Tindria un impacte visual bestial. El problema és la canonada que 

té moltes pèrdues i s’ha de canviar, però val molts diners fer el canvi.” 

Continua dient que és una tema que s’està treballant i que entrar en 

batalles jurídiques amb una empresa que té guanyat un concurs públic 

poden passar 10 anys i no haver-ho resolt. “Ens convé treballar i donar 

els passos necessaris abans d’això.” Acaba dient que l’aigua és més 

barata perquè és de pou, si s’hagués de comprar seria molt més cara.  

El sr. Dani Forcadell intervé dient que el 97,7% de l’aigua que es 

consumeix prové del polígon de Tosses i Pins, dels dos grans pous que 

hi ha allí. L’aigua que es consumeix és d’aquí del gran  aqüífer de la 

Galera.  Per molt gran que fem el dipòsit que abasteix Poble Nou i 

Eucaliptus, sabem que  la canonada que va de Sant Jaume al Poble nou 

té 7,5 km i té 18 grans fuites.” El sr. Dani continua explicant que hi ha 

grans forats que costen 500.000€ i que “no volem reparar-los, ho ha de 

fer l’empresa”. Recalca que l’aprofitament de l’aigua a la ciutat esta al 

voltant del 50%. 



- La sra. R.A. vol parlar sobre el tema de base: “dom iciliar els rebuts, 

recàrrecs en els rebuts perquè aquest no arriben a la destinació 

correcta o s’extravien. Qui paga les despeses gener ades d’arreglar 

això?” Continua parlant sobre el tema dels gossos: “la veritat és 

que els propietaris de gossos recollim els excremen ts... en tema 

impostos... s’han de tenir manifestats i xipats”...  

El sr. Adam intenta tancar el tema i comenta que “qui no tingui el gos en 

condicions que pagui el doble!”  

Continua dient que “La gestió del tema dels impostos és impossible. No 

tenim capacitat ni eficiència per poder-ho fer des de l’Ajuntament. No té 

sentit que no canviem un sistema que funciona a la majoria.” 

 

- Seguidament intervé un senyor, celebrant la idea de  la Lira. 

Pregunta el tema d’obrir un pas, ja sigui via aèria  o subterrània, a la 

zona del canalet de la Ràpita . 

El sr. Alcalde, Adam Tomàs, respon que hi ha un projecte que toca 

diverses institucions, Estat – Generalitat – Ajuntament –. El projecte està 

aturat, ja que és un projecte petit que s’ha de convèncer a l’estat. Que 

dins d’un gran projecte aquest comportaria una mínima part i que “si es 

portés a terme, no ens correspon a nosaltres, tot i que s’han fet 

gestions.” 

  

- Intervé un altre senyor, que parla dels solars que estan per a 

netejar, concretament d’un. Aquest senyor torna al tema dels 

gossos i els excrements, i de les herbes. “Es tenen  controlats 

aquestos solars? De qui són?”  

El sr. Adam contesta que en el tema de l’IBI si no es paga s’embargarà. 

En aquest casos i sobretot en cas de que siguin de bancs. També es 

cert que acaben pagant en quan els toques.  

El sr. regidor Dani Foradell parla del tema de la neteja. Comenta que  

falta una ordenança tornant al tema gossos: “amb l’ordenança serà  

fàcil!” Explica que en el tema de la neteja s’ha canviat el sistema: s’han 

revisat 300 solars i s’han trobat que 97 estaven bruts. S’ha avisat a la 

gent, amb una multa coercitiva i, si no paga, una segona. A la tercera 



vegada ja va via judicial. El sr. Dani diu que els propietaris ja han netejat 

molts solars. “Si no els netegen, ho farà l’Ajuntament i es carregarà a 

l’IBI.” 

- El sr. E.C. comenta el tema de les barreres arquite ctòniques, i que 

quan passes amb cadira de rodes per alguns bars es porten molt 

bé, però en altres et miren malament. El sr. conclo u amb:  “això es 

vergonyós!”  

El sr. Adam li contesta que s’està intentant fer una ordenança de 

terrasses que també serà complicada de dur a terme, ja que tots volen 

tenir la més gran i la millor. Continua explicant que es plantegen 

incorporar delimitacions a les terrasses per a que no es sobrepassin de 

la delimitació. El sr. Adam diu que a l’avinguda de la Ràpita, que n’hi ha 

moltes, l’ideal seria que estesin baix de la vorera. El problema està amb 

l’empresa que gestiona la zona blava, ja que se li deuen 50 places. A 

més, si ampliem els carrers de zona blava la gent estarà descontenta. 

 

- Es dóna la paraula a una sra., que  intervé i pregu nta si és cert que 

es canviarà la ubicació del ball per a la gent gran  i la gent jove 

aquestes festes i el  perquè. 

El Sr. Alcalde explica que això es portava al programa electoral. Pel que 

les festes de la gent gran es passaran al pavelló. “L’objectiu és fer-ho el 

més atractiu possible i que vingui més gent perquè durant els últims anys 

s’ha anat reduint el número d’assistents per la qual cosa es necessitarà 

un espai més gran”. Pel que fa als joves, el sr. Adam comenta que  la 

idea és fer una prova per concertar l’espai que hi ha al costat de la pista 

d’atletisme per a festes de joves, com fan molts municipis. 

Intervé el regidor de festes, Ramon Bel, i explica que al costat del riu 

també es faran 2 activitats de nit, a més d’un concert per finalitzar les 

festes i que hi haurà una pista per a ballar. Afirma que sí que es farà la 

zona jove. 

 

- A continuació Intervé un altre senyor, preguntant s i hi ha alguna 

cosa que dir sobre la residència . 



El Sr. Alcalde explica que es van fer reunions amb els treballadors i els 

familiars i els hi van explicar com estava tot. També diu que d’aquí molt 

poc temps FECSA plantarà la torre d’alta tensió i que també s’està 

treballant amb les obres dels bombers. Acaba dient que la previsió és 

que a finals d’agost es traslladarà als avis a la nova residència. 

 

- El sr. A.P., explica que “al poble  hi ha carrers e n els qual es corre 

molt i passos per a vianants que són perillosos”. D emana, com una 

de les prioritats, que es pugui arreglar el pla de circulació. Una altra 

cosa és el Reglament de Participació Ciutadana. Vol  saber com està 

i si algun dia sortirà i si s’ha d’aprovar o no. I per últim, la línea de 

P3, com ha quedat i si es suprimirà o no. També té queixes 

referents a les terrasses del pubs nocturns:  “quan  tanca un pub la 

gent es queda fora parlant o en la música alta i ai xò molesta al 

veïns que volen descansar”. 

El Sr. Adam Tomàs diu que ho tenen pendent i que es farà un estudi del 

pla de mobilitat del qual se’n derivaran accions molt cares. En el tema de 

les terrasses explica que la policia, alguns dies, passa per aquests llocs i 

observa que tot estigui  bé i no hi hagi gent fora molestant. Acaba dient 

que intentaran augmentar la presència de la policia local al carrer. 

 

- La sra. C., respecte a les festes, pregunta si s’ha  pensat en 

recuperar la plaça de l’Ajuntament ja que, en una è poca 

determinada, allí es feien recitals entre d’altres activitats que al llarg 

del temps han anat desapareixent. També demana expl icacions de 

tot l’abast del programa cultural. 

El sr. Ramon Bel, regidor de festes, explica que es faran uns petits 

tastets a la plaça de l’Ajuntament i que, durant les festes, cada dia per la 

tarda es farà alguna activitat a la plaça de  l’Ajuntament. 

La sra. Inés Martí, regidora de cultura i ensenyament, respecte a la 

pregunta que ha fet la sra. C., diu que tenen programat a finals d’aquest 

mes el “Delta Chamber Festival”. Afegeix que es va iniciar el programa 

del cicle teatral i que continuaran portant noves obres teatrals. També 



faran espais de ballet amb la col·laboració d’una de les companyies més 

importants del món.  

 

- La sra. R. agafa la paraula i  pregunta per com est à el tema de 

canviar els noms de carrers i places de l’època ant erior. 

Li contesta la sra. Regidora de cultura i ensenyament, dient-li que estan 

treballant en lo tema dels noms i que properament tindran una comissió 

pel que fa aquest tema. Afirma que si tot va bé, i no passa res, abans de 

que acabi l’any ja es canviaran. 

 

- A continuació intervé un senyor que li proposa al s r. Alcalde que hi 

hagi vigilància a la part del canal ja que es banye n molts de joves i 

això suposa un perill per a ells. 

El Sr. Adam diu que han avisat a la comunitat de regants de la dreta 

sobre aquest tema, ja que són ells qui ho han de vigilar. 

 

- La sra. A. pregunta al sr. Alcalde, quin tipus de r elació estableixen 

en les entitats,  en la gent organitzada que trebal la cada dia per 

contribuir a que la vida de la ciutat sigui més ric a. 

El Sr. Alcalde li contesta que s’està treballant en els Consells de 

participació i diu que l’equip de govern està intentant treballar en altres 

fórmules i vol establir treballs d’integració social, d’educació social, lligats 

a projectes que ajudin a fer això. 

Intervé la regidora de Participació Ciutadana, Júlia Barberà, comentant 

que estan fent un projecte nou anomenat “el punt del voluntariat ” ja que 

l’Ajuntament no pot tenir voluntaris. Aquest projecte unirà les 

associacions que treballen en lo tema de voluntariat amb l’Ajuntament i 

els voluntaris. 

 

 

 

- La següent pregunta és del sr. M.S.: “Per on sortir à el bou embolat 

de la nit?”. Continua preguntant  si hi hauran mesu res contra els 



anti-taurins i  si hi haurà policia local per a que  no hi hagi tant de 

desordre a l’hora de comprar un número. 

El sr. Adam Tomàs li contesta que ell està absolutament en contra 

d’aplicar  mesures per a reduir la presència dels anti-taurins. Pel tema 

dels números dels carros li diu que s’intentarà que la gent s’organitzi per 

si mateixa. 

 

- La sra. H. pren la paraula i felicita al Sr. Alcald e i el seu equip per la 

iniciativa de l’Assemblea. A continuació pregunta p el tema de 

l’atenció pediàtrica, ja que existia una plaça que va quedar deserta i 

que van cobrir-la amb el mateix equip que hi havia.  

El Sr. Alcalde diu que van llevar la plaça que va quedar deserta. El 

director general de “Sagessa”, Jordi Colomé, al seu moment va fer la 

proposta de formar els 3 pediatres que hi havia.  

 

- Continua el torn de paraules amb el sr. J.I., refer int-se als joves 

entre 16 i 21 anys. Pregunta si es coordinaran amb els centres de 

professionals o com portaran a terme aquests cursos  , ja que han 

apostat pel seu ensenyament. 

El Sr. Alcalde li contesta que des de l’Ajuntament treballen amb els 

centres educatius, com l’Institut Montsià, pel que fa referència als cursos 

del SOC, com els PQPI. I per als programes com “Joves per l’ocupació”, 

el sr. Alcalde explica que l’Ajuntament agafa joves que ja estan fora del 

circuit educatiu. 

- Torna a parla la sra. C., referint-se al tema dels bous. Pregunta si es 

farà cada any el bou capllaçat nocturn o s’acabarà aquest  any. 

El sr. Marc, regidor encarregat dels bous, diu que és un acte que volia 

organitzar l’Associació cultural de bou a la corda i se li ha permès 

organitzar-lo, com a moltes altres associacions del poble se’ls dóna 

permís per a fer activitats. 

- La sra. P.T. pregunta pels números del carros i pro posa canviar el 

sistema que s’ha implantat ja que la gent fa molta cua per comprar 

el número. 



El Sr. Alcalde diu que ja s’ha informat sobre aquest sistema i que per el 

moment creu que aquest sistema és el millor i que creu que serà molt 

eficient.  

- La sra. P.T. fa una altra pregunta, referint-se al concert que es farà a 

la lira. Comenta com està fet el numerat d’entrades . 

El sr. Ramon Bel, regidor de festes, li contesta que és una obra teatral 

que ve a taquilla dels que organitzen el concert i no es poden numerar 

les entrades perquè les venen ells i ho fan on-line. Li afirma que hi 

hauran moltes entrades i tothom podrà accedir. 

 

 

Per acabar la II Assemblea Informativa, el Sr. Alcalde, Adam Tomàs. agraeix 

als assistents la paciència que han tingut per la calor, i els convida a assistir a 

la propera Assemblea que tindrà lloc passats 6 mesos. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


